
AKADEMICKÝ  SENÁT 
 

Lékařská fakulta, Komenského nám.2, 662 43 Brno 
 

     

                                              

 

Zápis 

 

z jednání Akademického senátu Lékařské fakulty ze dne 16.2.2010 

 
 

 

Přítomni: 30 senátorů dle presenční listiny 

Omluveni: Prof. J. Holčík, M. Svobodová, M. Šimeček 

Hosté: prof. J. Mayer, děkan,  prof. E. Táborská, prof. J. Vaněk, doc.P. Dvořák, ing. B. Sochorová -  

           (za vedení LF). 

Ostatní hosté: prof. MUDr. M. Nováková,  MUDr. L. Krejčířová 

 

 

Program: 

1) Schválení zápisu z jednání AS ze dne 8.12.2010 a schválení programu jednání 

2)  Informace předsedy AS  LF 

3/  Výsledky voleb do Studentské komory AS (přednese  předseda volební  komise do SKAS) 

4/  Schválení Vědecké rady Lékařské fakulty ( materiál byl zaslán elektronicky)  

5/  Změna Statutu Lékařské  fakulty čl. 7, odst. 5 - délka funkčního období proděkanů (materiál byl   

    zaslán elektronicky)  

6/ Vyjádření se k záměru děkana  jmenovat  proděkany (materiál byl zaslán elektronicky)  

7/ Doplnění členů AS do zaměstnanecké komory (přednese předseda AS LF)  

8/ Výše poplatků za studium v akademickém roce 2010/2011 (přednese prof. E. Táborská) 

9/ Informace k plánovanému  setkání AS LF  ČR – dne 22.2.2010 (přednese předseda AS) 

10/ Různé 

 

 

Ad 1) Schválení zápisu z jednání AS ze dne 8.12.2010 a schválení programu jednání 

 

V úvodu  jednání AS LF byl  bez připomínek schválen Zápis z jednání AS LF ze dne 8.12.2009 a  

výše uvedený program jednání. 

  

 

Ad 2) Informace předsedy AS  LF 

 

Předseda AS LF prof. M. Bareš presentoval pohled na vývoj Lékařské fakulty, možné její směřování 

na základě hlasů z akademické obce a úkolů senátu v nejbližším období. Presentace bude zveřejněna 

na www AS LF jako součást zápisu. 

 

 

Ad 3) Výsledky voleb do Studentské komory AS  

           

Student Matěj Halaj z titulu předsedy volební komise do Studentské komory seznámil přítomné   

s výsledky voleb  (za uvolněné mandáty studentů  SKAS), které  proběhly v době od  17.1. do 

24.1.2010 s tímto výsledkem: 



  

 

 

 

          

Za volební obvod č.VII byli zvoleni: 

MUDr. Tomáš Paseka , počet hlasů 192 

Monika Špinarová, počet hlasů 148 

Milan Pospíšil, počet hlasů 131 

Marek Joukal, počet hlasů 122 

Markéta Adámková, počet hlasů 114 

Monika Svobodová,počet hlasů  113 

Voleb se zúčastnilo 18% voličů 

             

Za volební obvod č.V byli zvoleni: 

Bc. Martin Vrubel, počet hlasů 144 

Marie Oujezdská, počet hlasů 69 

Voleb se zúčastnilo 26% voličů             

  

V obou případech byla splněna povinná 15% účast voličů u voleb stanovená  zák. č. 111/1998Sb.                   

            

Předseda ASLF  nové senátory přivítal a popřál jim mnoho úspěchů v jejich práci v AS. Poděkoval 

volební komisi  za organizaci voleb v obtížném časovém období a všem, co se na sestavení kandidátky 

a vlastním průběhu voleb podíleli (přelom kalendářního roku, zkouškové období). 

 

V návaznosti na uvedené se zvolení zástupci senátu představili a uvedli, jaké problematice 

v akademickém senátu by se rádi věnovali. Obecně se jedná o tento okruh problémů: 

- přestavba studia 

- podpora zahraničních praxí a stáží  

- zlepšení klinické výuky 

  

V návaznosti na přednesené pan děkan studenty vyzval k účasti v příslušných komisích, které se touto 

problematikou hodlají zabývat  i  na úrovni proděkanů.   

 

 

Ad 4) Schválení  Vědecké rady Lékařské fakulty 

  

Pan děkan prof. J. Mayer, CSc., podal senátorům vysvětlení ke složení VR. Oproti minulosti má  na-

vrhovaná vědecká rada nižší počet členů (45 členů), z nichž 15 členů je externích. Vysvětlil důvody, 

které jej vedly k sestavení předkládané vědecké rady. Senátoři měli možnost se vyjádřit k členům vě-

decké rady již v dostatečném předstihu, kdy získali další doplňující informace o vědeckém výkonu 

jednotlivých navržených členů VR (citační ohlas v Web of Science, Hirschův index).          

Pro tajnou volbu byli zvoleni skrutátoři: Prof. Veselý, as. Jurajda a Bc. Vrubel. 

Výsledek tajného hlasování : 

 

                                                                                ano                   ne              zdržel se 

Interní členové: 

Prof RNDr. Eva Táborská , CSc.                            30              

Prof. MUDr. Jaroslav Štěrba, Ph.D.                        29                     l                     

Prof. MUDr. Ivan Čapov, CSc.                               25                     2                   3 

Prof. MUDr. Jiří Vaněk, CSc.                                 26                     2                   2 

Doc. PhDr. Miroslava Kyasová, Ph.D.                   28                     1                   1  

Doc. ing. Petr Dvořák, CSc.                                    28                     1                   1 

Prof. MUDr. Petr Gál, Ph.D.                                   25                     1                   4 



  

 

 

 

Prof. MUDr. Jiří Litzman, CSc.                              30   

Prof. MUDr.  Ivan Rektor, CSc.                              27                                          3 

Doc. MUDr. VladimírVašků, CSc.                         26                     2                    2  

Prof. MUDr. Jiří Veselý, CSc.                                30                 

Prof. MUDr. Jiří Vítovec, CSc.                               30 

Prof. MUDr. Zuzana Brázdová-Derflerová             22                     7                    1 

Prof. RNDr. Petr Dubový, CSc.                               27                     2                    1 

Prof. MUDr. Zdeněk Kala, CSc.                              28                                           2 

Prof. MUDr. Anna Vašků, CSc.                               29                                          1 

Prof. MUDr. Jana Skřičková, CSc.                           24                    4                    2                        

Prof. MUDr. Pavel Ševčík, CSc.,                             27                     1                    2 

Prof. MUDr. Vlastimil Válek, CSc., MBA              27                     2                    1 

Prof. MUDr. Pavel Ventruba, DrSc.                         27                    3 

Prof. MUDr. Ivo Šlapák, CSc.                                  24                    1                     5 

Prof.MUDr. Martin Šmrčka, Ph.D., MBA                25                    2                     3 

Prof. MUDr. Rudolf Autrata, CSc., MBA                27                    1                     2 

Prof. MUDr. Rostislav Vyzula, CSc.                        29                                           1 

Prof. MUDr. Jiří Vorlíček, CSc.                               21                    7                     2 

Doc. MUDr. Petr Němec, CSc.             29                                           1 

Doc. MUDr. Petr Cetkovský, Ph.D.            24                    3                     3                      

Doc. RNDr. Ladislav Dušek, Dr.   28                    1                     1 

Prof. RNDr. J. Koča, DrSc.             28     1        l 

 

Externí členové: 

Prof. MVDr. Petr Hořín, CSc.             30 

Prof. Ing. Miroslav Strnad, CSc., DSc.            30  

Ing. Petr Koška, MBA              22                     5        3 

MUDr.Roman Kraus, MBA                      22      5        3 

Prof. MUDr. Alois Nečas, Ph.D., MBA  30  

Robert Kralovics, Ph.D.              27      1        2 

Prof. MVDr. Miroslav Toman, CSc.            30  

Prof. MUDr. Tomáš Zima, DrSc.            29      1 

RNDr. Bořivoj Vojtěšek, DrSc.,             28                                   2  

Doc. RNDr. Eduard Kejnovský, CSc.            27      2                     1 

Doc. MUDr. Beáta Mladosievičová, CSc.           28                                   2 

Prof. MUDr. Jiří. Ehrmann, Ph.D.   29                                     1   

RNDr. Eva Bártová, Ph.D.             27      1                 2  

Prof. MVDr. L. Vorlová, Ph.D.             30  

Prof. Ing. Ivo Provazník, Ph.D.             30 

         

Závěr: VR byla schválena požadovanou většinou hlasů v souladu s čl. 4., odst. 4, písm. d) Vo-        

lebního a jednacího řádu AS LF. 

          

Složení vědecké rady, včetně uvedení pracovišť a organizací  členů,  bude uvedeno na  webových 

stránkách LF (sekce vědecká rada). 

 

Ad 5) Změna Statutu Lékařské  fakulty čl. 7, odst. 5 - délka funkčního období proděkanů.  

 

Pan děkan přednesl návrh na změnu čl. 7, odst. 5  Statutu Lékařské fakulty ve věci délky funkčního 

období proděkanů. Konstatoval, že zák.č. 111/1998 Sb. o vysokých školách nemá žádné omezení, 



  

 

 

 

pokud jde o délku funkčního období proděkanů. Ve Statutu Lékařské fakulty je však z minulosti ome-

zení, kdy proděkan může být v této funkci pouze dvě po sobě jdoucí funkční období. Domnívá  se, že  

toto ustanovení není nutné, protože je třeba  vždy hodnotit výsledky činnosti, nikoliv délku funkčního 

období. Akademický senát pak aklamací, počtem 30 hlasů, schválil  zrušení čl.  čl. 7, odst. 5 Statutu 

LF.  

 

 

Ad 6) Vyjádření se k záměru děkana  jmenovat  proděkany         

 

Pan děkan  představil svůj záměr jmenovat následující  proděkany: 

Prof. RNDr. Eva Táborská, CSc.-  proděkanka pro výuku v preklinických oborech   

Prof. MUDr. Jaroslav Štěrba, Ph.D.- proděkan pro výuku  v klinických oborech 

Prof. MUDr. Ivan Čapov, CSc.-  proděkan pro studium v doktorských studijních programech   

Prof. MUDr. Jiří Vaněk, CSc., - proděkan pro studium  zubního lékařství 

Doc. PhDr. Miroslava Kyasová, Ph.D. – proděkanka pro studium v nemedicínských studijních pro-

gramech 

Doc. Ing. Petr Dvořák, CSc. – proděkan pro vědu a výzkum 

Prof. MUDr. Petr Gál, CSc., MBA – proděkan pro rozvoj, vnější vztahy a pediatrické obory 

      

AS LF se ke shora uvedenému návrhu vyjádřil tajným hlasováním s tímto výsledkem (skrutátoři doc. 

Krupa, doc. Skotáková, M. Adámková): 

                                                               ano                               ne                           zdržel se 

Prof. RNDr. Eva Táborská, CSc.           29                                 l    

Prof. MUDr. Jaroslav Štěrba, Ph.D.       29                                1                             

Prof. MUDr. Ivan Čapov, CSc.              23                                3                                4 

Prof. MUDr. Jiří Vaněk, CSc.                26                                2                                2 

Doc. PhDr  . M. Kyasová , Ph.D.           25                                2                                3 

Doc. Ing. Petr Dvořák, CSc.                   25                                4                                1 

Prof. MUDr. Petr Gál, Ph.D.                  18                                9                                3 

 

 

Ad 7) Doplnění členů AS do zaměstnanecké komory 

 

Předseda AS LF informoval senát o doplnění senátu o nové členy za jmenované proděkany. Podle 

platné právní úpravy je totiž výkon funkce  proděkana neslučitelný se členstvím v senátu. Za odstupu-

jící proděkany nastoupí náhradníci, kteří byli zvoleni při posledních volbách do AS LF, jmenovitě:  

- MUDr. Pavlína Černochová, Ph.D., Stomatologická klinika FN u svaté Anny (za  prof. 

MUDr. I. Čapova, CSc.) 

- Prof. MUDr. Rostislav Vyzula, CSc., přednosta Kliniky komplexní onkologické péče LF 

v MOÚ ( za prof. MUDr. J. Štěrbu, CSc.) 

- MUDr. Lenka Krejčířová, Ústav  histologie a embryologie LF MU (za doc. MUDr. M. Kya-

sovou, Ph.D.)  

 

 

Ad 8) Výše poplatků za studium v akademickém roce 2010/2011  

 

Prof. E. Táborská podala komentář k rozeslanému materiálu ohledně navrhované výše poplatků za 

prodlouženou dobu studia, studium druhé vysoké školy a za studium samoplátců v cizím jazyce. 



  

 

 

 

Oproti původnímu návrhu navrhla snížit poplatek za prodloužení doby studia (překroční standardní 

doby studia, prodloužené o l rok) z částky 20 000,- Kč / 6 měsíců  na  19 800,- Kč/ 6 měsíců. Ostatní 

navrhované poplatky souhlasí s rozeslaným materiálem.  

AS aklamací počtem 26  hlasů pro návrh, 4 se zdrželi,  předložené poplatky schválil, a to v této výši: 

- poplatek za prodlouženou dobu studia    19 800,- Kč/ 6 měsíců 

- poplatek za studium druhé VŠ                 2 500,- Kč / rok                            

- samoplátci VL                                          9 000,- Eu/ rok 

- samoplátci ZL                                           9 500,- Eu/ rok 

 

 

ad 9/ Informace k plánovanému setkání AS LF ČR  

 

Shora uvedené setkání se uskuteční dne 22.2.2010 v Praze.Za AS LF se zúčastní prof. M. Bareš, dr. J.  

Tomandl , studenti M. Halaj, M. Šimeček. 

Setkání by mělo být zaměřeno na problematiku pregraduálního a postgraduálního vzdělávání a 

problematiku etického kodexu učitele a studenta LF.    

 

 

Ad 10/ Různé 

 

10.1 Vyjádření se k výsledku výběrového řízení na obsazení místa přednosty Kliniky traumatologie 

v ÚN, které se uskutečnilo 26.1.2010. Ze tří kandidátů byl vybrán prof. MUDr. Miloš Janeček, CSc.,    

na dobu 5 let , a to od 1.9.2010 do 31.8.2015. 

  

Výsledek tajného hlasování (skrutátoři doc. Krupa, doc. Skotáková, M. Adámková): 

21 hlasovalo pro návrh, 4 proti návrhu 3 se zdrželi (o návrhu hlasovalo 28 senátorů , dva senátoři ode-

šli v průběhu jednání senátu). 

 

10.2 Předseda senátu konstatoval, že senát obdržel a vzal na vědomí přípis proděkana  doc. P. Dvořáka 

ohledně záměru udělit na návrh LF čestný doktorát  významné osobnosti, panu prof. Karri Mullisovi, 

nositeli Nobelovy ceny z r. 1993. Další postup v této věci je záležitostí vědecké rady LF a rektorátu 

MU. 

 

10.3 Zprávy předsedů  komisí AS LF o činnosti:  

 

- Ekonomická komise (dr.M.Jurajda, předseda):  vysvětlil senátorům způsob rozdělování finančních 

prostředků z RMU na LF. LF vedle PřF se nejvíce podílí na tvorbě finančních zdrojů MU, má i nej-

vyšší odvody do centrálních zdrojů. Tím, že odpovědně přistupuje ke stanovení počtu přijímaných 

studentů (dodržuje pravidla nastavená RMU) na položce normativu/student oproti fakultám, které stále 

navyšují počty studentů,  LF prodělává .(Sankce MŠMT předepsaná MU za překročení počtu  přijíma-

ných studentů je rozdělena mezi všechny fakulty, bez ohledu na to, jak se na ní podílely). Další spor-

nou položkou jsou i nedotační odpisy. I když se LF a PřF snažily při projednávání rozpočtových pra-

videl  na AS MU v lednu t.r. dosáhnout změny, byly přehlasovány. AS se  má rozpočtem zabývat na  

březnovém zasedání AS MU. 

 

- Komise pro  nelékařské studijní obory (prof.P.Dobšák) stálým problémem je nedostatek prostorů pro 

výuku. Není  kde učit -  problémy  se sestavováním rozvrhu, velikostí seminárních skupin. Nabídl 

studentům ze SKAS členství v této komisi. 

 



  

 

 

 

- Komise pro lékařské obory (doc.Z.Wilhelm) -  problémy s vysokými  počty studentů, velké skupiny  

v klinické výuce, ztrácí se individuální přístup ke studentům. 

 

- Legislativní komise (prof.V.Válek) - komise průběžně reaguje na dané podněty (úprava vnitřních 

předpisů LF). 

 

10.4 Předseda AS LF představil hlavní úkoly senátu pro nebližší období:  změna Volebního a  jedna-

cího řádu AS LF, spolupráce v oblasti reformy studia a postgraduálního vzdělávání. 

 

10.5 Dr.Jurajda se dotázal pana děkana na situaci ohledně časopisu Scripta medica - údajně má být 

tento časopis zrušen. Pan děkan k věci uvedl, že podle jeho názoru nemá časopis pro LF význam (níz-

ká odborná úroveň) a uvažuje se proto o jeho zrušení.  

V diskusi k tomuto bodu vystoupilo několik senátorů s těmito názory - časopis vychází skoro 90 roků, 

je recenzovaným časopisem, jeho úroveň se zlepšila po přijetí nové redaktorky a někteří senátoři by 

očekávali, že by měl časopis dostat ještě příležitost. Pan děkan s tímto názorem sice nesouhlasil, ale 

uvedl, že se věcí bude zabývat. V diskusi zazněly ovšem i hlasy doporučující publikace výsledků vý-

zkumu v zahraničních periodicích s impact faktorem, např. i pro studenty SVOČ či Ph.D. pod vedením 

jejich školitelů. 

  

10.6 Další jednání AS LF se uskuteční v průběhu března - předběžný termín je 23.3.2010 od 14 hodin, 

bude upřesněn, pokud dojde k termínové změně ze strany AS MU. 

 

10.7 Další zasedání AS LF: 23.3., 13.4., 11.5., 1.6. 2010. 

 

 

Prof. MUDr. Martin Bareš, Ph.D. 

předseda AS LF MU 

 

 

Zapsala: M. Stárková    

       

 

 

 

 

 

 
 


